
 

Zápis z jednání Vědecké rady FIM Univerzity Hradec Králové 
konané dne 9. 3. 2011 

 
Přítomni: viz prezenční listina /Příloha 1/ 
Omluveni: doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., prof. RNDr. Jan Pelikán, CSc.,  
doc. Ing.et Ing. Renáta Myšková, Ph.D. 
                   
Program: 

1. Zahájení 
2. Habilitační řízení RNDr. Jozefa Bucka, PhD. 
3. Zahájení habilitačního řízení Mgr. Tomáše Kozla, Ph.D. 
4. Žádost o prodloužení akreditace profesorského řízení v oboru Systémové 

inženýrství a informatika 
5. Žádost o akreditaci navazujícího studijního programu Ekonomika 

a management se studijním oborem Ekonomika podniku 
6. Plnění Aktualizace dlouhodobého záměru za rok 2010 - Výroční zpráva za 

rok 2010 
7. Různé 

 
 
Členové VR FIM obdrželi materiály k jednotlivým bodům jednání v předstihu 
v elektronické formě, při jednání byly všechny materiály přítomným členům VR 
FIM k dispozici i ve formě písemné. 

 
ad1/ Zahájení 
Úvodem doc. Ing. Václav Janeček, CSc., děkan Fakulty informatiky 
a managementu UHK, přivítal všechny přítomné. Konstatoval, že je přítomno 
celkem 24 členů VR FIM oprávněných hlasovat a vědecká rada je 
usnášeníschopná. Dále seznámil přítomné s programem jednání vědecké rady. 
Předložený program byl schválen bez připomínek. 

Vzhledem ke skutečnosti, že v průběhu jednání VR FIM bude potřebné přistoupit 
k tajnému hlasování, děkan fakulty navrhl do funkcí skrutátorů prof. RNDr. 
Josefa Zelenku, CSc. a doc. PaedDr. Jiřího Štyrského, CSc. 

Vědecká rada FIM tento návrh odsouhlasila. 

Ad2 /  Habilitační řízení  RNDr. Jozefa Bucka, PhD. 
V průběhu jednání se dostavil prof. RNDr. Antonín Slabý, CSc. 



Proděkanka fakulty doc. RNDr. Jaroslava Mikulecká, CSc. uvedla habilitační řízení 
RNDr. Jozefa Bucka, PhD. a  představila habilitační komisi, která pracovala v tomto 
složení:  
 
Předseda:  prof. RNDr. Peter Mikulecký, PhD. 
                  Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu  
 
Členové:    prof. Ing. Jan Čapek, CSc. 
                  Univerzita Pardubice, Fakulta ekonomicko-správní  
 
                  prof. RNDr. Martin Gavalec, CSc.  
                  Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu  
 
                  prof. Ing. Tomáš Sabol, CSc.  
                  Technická univerzita v Košiciach, Ekonomická fakulta  
 
                  doc. Ing. Klára Antlová, Ph.D. 
                  Technická univerzita v Liberci, Ekonomická fakulta 
 
Následně předala slovo předsedovi habilitační komise prof. RNDr. Petru 
Mikuleckému, CSc., který ve svém vystoupení stručně uvedl curriculum vitae 
habilitanta a jeho pedagogickou, vědecko-výzkumnou a tvůrčí činnost. Seznámil 
přítomné s naplněním kvantifikovaných kritérií hodnocení vědecké a pedagogické 
kvalifikace pro habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem na Fakultě 
informatiky a managementu Univerzity Hradec Králové. 
 
Oponenty habilitační práce byli jmenováni: 

doc. Ing. Klára Antlová, Ph.D. 
  Technická univerzita v Liberci, Ekonomická fakulta 
 

prof. Ing. Petr Doucek, CSc. 
  Vysoká škola ekonomická v Praze, Fakulta informatiky a statistiky 

 
prof. Ing. Jiří Dvořák, DrSc.           
Vysoké učení technické v Brně, Fakulta podnikatelská   

 
Zasedání habilitační komise se uskutečnilo dne 4. 3. 2011.  
Předseda habilitační komise seznámil přítomné s podstatnou částí a závěry 
oponentských posudků. Oponenti doporučují obhajobu habilitační práce RNDr. 
Jozefa Bucka, PhD. před vědeckou radou FIM. 
  



Doporučené téma habilitační přednášky:  
„Bezpečnost služeb elektronického bankovnictví – současnost a předpokládaný 
vývoj“ 
 
Proděkanka FIM doc. Mikulecká, CSc. poděkovala celé habilitační komisi za její 
práci a vyzvala RNDr. Jozefa Bucka, PhD., k přednesení habilitační přednášky na 
komisí určené téma. 
 
Po ukončení přednášky následovala vědecká rozprava, ve které vystoupili: 
prof. RNDr. Josef Zelenka, CSc. – Role DES v současné době. 
prof. Ing. Zbyněk Pitra, DrSc. – Jak jsou zabezpečovány ochrany proti 
bezpečnostním rizikům vyvolaných pracovníky banky? 
prof. Ing. Jan Čapek, CSc. – Jak se lze zabezpečit proti ukradení elektronického 
podpisu? 
prof. Ing. Jiří Kraft, CSc. – Řešení situace poškozeného klienta překonáním 
bezpečnostních prvků. 
prof. RNDr. Josef Zelenka, CSc. – Jaké údaje se ukládají v biometrii? 
                                                                
Kandidát průběžně reagoval na jednotlivé otázky, jeho odpovědi byly adekvátní 
a uspokojivé. 
 
Po ukončení vědecké rozpravy k habilitační přednášce následovala obhajoba 
habilitační práce na téma: 
„Důvěra a bezpečnost na webových platformách (Problém elektronické identity)“ 
Po prezentaci výsledků habilitační práce přednesl podstatné části a závěry 
oponentských posudků za nepřítomné oponenty předseda habilitační komise 
prof. RNDr. Peter Mikulecký, CSc.  
 
RNDr. Jozef Bucko, PhD. nejprve odpovídal na otázky oponentů, které uvedli ve 
svých oponentských posudcích. Poté následovala vědecká rozprava, ve které 
vystoupili: 
prof. Ing. Zbyněk Pitra, DrSc. – Jak popisovat pojem důvěra statistickými 
a deterministickými nástroji? 
prof. RNDr. Josef Zelenka, CSc. – Úloha hašovací funkce v elektronickém 
podpisu? 
prof. Ing. Ladislav Hájek, CSc. – Spolehlivost IS? 
prof. RNDr. Eva Milková, Ph.D. – Vysvětlit spoluautorství ve všech článcích? 
prof. RNDr. Josef Zelenka, CSc. – Spoluautorství u publikace ICT IN COMPANY 
MAN. A MARK.? 



Doc. Ing. Arnošt Motyčka, CSc. – Časová následnost procesů autentizace, 
autentifikace, autorizace a identifikace. Platí závěr ze str. 18 nebo závěry z modelu 
ze str. 31? 
 
Po veřejné části habilitačního řízení následovala neveřejná část, které se 
zúčastnili pouze členové VR oprávnění hlasovat.  
 
Výsledky tajného hlasování 
počet členů VR FIM  celkem: 28   přítomných: 25 

- počet členů VR oprávněných hlasovat    28 
- počet členů přítomných a oprávněných hlasovat             25  
- počet platných odevzdaných hlasovacích lístků              22        
- počet neplatných odevzdaných hlasovacích lístků                3 
- počet hlasů pro návrh               15  
- počet hlasů proti návrhu             7  
- zdržel se hlasování              0  

 
Závěr:  
Na základě výsledku tajného hlasování se VR FIM usnesla v souladu s návrhem 
habilitační komise a podle ustanovení §72, odst. 11, zákona č. 111/1998 Sb.  
doporučila postoupit rektorovi UHK návrh na jmenování RNDr. Jozefa Bucka, 
PhD. docentem pro obor Systémové inženýrství a informatika. 

 
 
Ad3/  Zahájení habilitačního řízení Mgr. Tomáše Kozla, Ph.D. 
Z dalšího průběhu jednání se omluvil prof. Ing. Bořivoj Melichar, DrSc.  
Proděkanka fakulty doc. RNDr. Jaroslava Mikulecká, CSc. seznámila přítomné 
s návrhem na zahájení habilitačního řízení Mgr. Tomáše Kozla, Ph.D. v oboru 
Systémové inženýrství a informatika a přednesla jeho odborné curriculum. V další 
části svého vystoupení ve smyslu zákona č. 111/98 Sb., o vysokých školách  
a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), podle §72 
a Směrnice FIM 1/2006 předložila ke schválení návrh habilitační komise ve složení:  
Předseda:  prof. Ing. Jan Čapek, CSc. 
                  Univerzita Pardubice, Fakulta ekonomicko-správní  
 
Členové:    doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D.,  
                  Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu,  
 
                  prof. RNDr. PhDr. Antonín Slabý, CSc., 
                  Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu,  
 
                  prof. Ing. Milan Turčáni, CSc.,  
                  Univerzita Konštantína Filozofa v Nitre, Fakulta prírodných vied,  



                  prof. Ing. Ivan Vrana, DrSc., 
                  Česká zemědělská univerzita v Praze, Provozně ekonomická fakulta.  
 
Diskuse: 
K předloženému návrhu složení habilitační komise nebyly žádné připomínky 
 
Výsledky tajného hlasování 
počet členů  VR FIM celkem: 28 přítomných: 23 
 
Souhrnné výsledky tajného hlasování o složení komise pro jmenovací řízení:  
 
 souhlasím nesouhlasím zdržel se 
prof. Ing. Jan Čapek, CSc.    21 0 2 
doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D. 22 0 1 
prof. RNDr. PhDr. Antonín Slabý, 
CSc. 

22 0 1 

prof. Ing. Milan Turčáni, CSc. 21 0 2 
prof. Ing. Ivan Vrana, DrSc. 22 0 1 
 
Závěr:  
Vědecká rada FIM projednala a v tajném hlasování schválila předložený návrh   
složení  habilitační komise  pro  habilitační řízení Mgr. Tomáše Kozla, Ph.D. 
 
Ad4/ Žádost o prodloužení akreditace profesorského řízení v oboru 
Systémové  inženýrství a informatika 
Děkan FIM doc. Janeček, CSc. informoval, že akreditace končí v srpnu 2011, 
materiály předkládané akreditační komisi byly v příloze k pozvánce na jednání VR 
FIM zaslány všem členům VR FIM. 
Členové VR FIM všemi hlasy odsouhlasili předložení Žádosti o prodloužení 
akreditace řízení ke jmenování profesorem v oboru Systémové inženýrství 
a informatika akreditační komisi. 
 
Ad5/ Žádost o akreditaci navazujícího studijního programu Ekonomika a  
management se studijním oborem Ekonomika podniku 
Tuto část jednání uvedl děkan FIM doc. Janeček, CSc., upozornil, že se jedná 
o druhou žádost o akreditaci tohoto studijního oboru. Žádáme o akreditaci 
v prezenční i kombinované formě studia. 
V následné diskusi vystoupili prof. RNDr. Peter Mikulecký, CSc. a doc. Ing. Arnošt 
Motyčka, CSc., jejich připomínky budou v návrhu akceptovány. 
Po ukončení diskuse následovalo hlasování, ve kterém členové VR FIM všemi 
hlasy odsouhlasili předložení Žádosti o akreditaci studijního programu 



Ekonomika a management se studijním oborem Ekonomika podniku akreditační 
komisi. 
 
Ad6/  Plnění Aktualizace dlouhodobého záměru za rok 2010 - Výroční zpráva 
za rok 2010 
Doc. RNDr. Petra Poulová, Ph.D. prezentovala hlavní body návrhu plnění 
„Aktualizace dlouhodobého záměru FIM v roce 2010“ a spojila tento bod jednání 
s představením návrhu Výroční zprávy o činnosti FIM za rok 2010. 
Předala všem členům kolegia materiály o plnění Aktualizace dlouhodobého 
záměru FIM UHK. Pouze 4 úkoly nebyly zcela splněny a to:  

− akreditace navazujícího studia v oboru FM – materiály byly zpracovány, 
odeslány akreditační komisi, ale po projednání byly ještě vráceny 
k dopracování- viz předchozí bod jednání 

− Návštěva divadelních představení – pro malý zájem ze strany pracovníků 
FIM se zájezd neuskutečnil. 

− Vytváření podmínek pro vznik e-předmětů: tvorba e-předmětů pokračuje, 
podmínky jsou vytvořeny, pouze interní obhajoba neproběhla. 

− Příprava a zabezpečení výměnných přednáškových pobytů 20 pracovníků 
v rámci programu LLP ERASMUS - vycestovalo pouze 10 pracovníků, ale 
někteří 2x, výběrové řízení bylo uskutečněno pro podzimní i jarní výjezdy 
najednou, takže výjezdy se uskuteční v letním semestru tohoto 
akademického roku.  

 
K projednávané tématice nebyly připomínky. 
 
Ad7/ Různé 

- Doc. Ing. Václav Janeček, CSc. navrhl termín dalšího jednání VR FIM na  
12. října 2011. 

 
 
Usnesení ze zasedání VR FIM : 

− Na základě výsledku tajného hlasování se VR FIM usnesla v souladu 
s návrhem habilitační komise a podle ustanovení §72, odst. 11, zákona  
č. 111/1998 Sb. doporučila postoupit rektorovi UHK návrh na jmenování 
RNDr. Jozefa Bucka, Ph.D. docentem pro obor Systémové inženýrství 
a informatika. 

− Vědecká rada FIM projednala a v tajném hlasování schválila předložený 
návrh složení habilitační komise pro habilitační řízení Mgr. Tomáše Kozla, 
Ph.D. 

− Vědecká rada FIM projednala a schválila Žádost o akreditaci navazujícího 
magisterského studijního programu Ekonomika a management se 
studijním oborem Ekonomika podniku. 



− Vědecká rada FIM projednala a schválila Žádost o akreditaci řízení ke 
jmenování profesorem v oboru Systémové inženýrství a informatika. 

− VR FIM projednala zprávu o plnění Aktualizace dlouhodobého záměru za 
rok 2010. 

− VR FIM se usnesla na termínu příštího zasedání na 12.10.2011. 
 
Usnesení bylo přijato všemi hlasy přítomných členů VR FIM. 
 
Na závěr děkan fakulty poděkoval všem členům VR FIM za spolupráci a aktivní 
účast při jednání VR FIM a pozval přítomné na oběd.  
 
 
 
 
Přílohy  - prezenční listina 
 
Zapsala: Ing. Věra Valová 
 


